


Dispensation til helårsbeboelse af som
merhus

Ejendomsudvalg fortsat

b. pkt. 6

3.079
Onsdag den 19. december Formandens

initialer:

1984

kl. 19.00

i byrådssalen.

Ejeren af ejendommen matr. nr. 2 ar, Vel- 
lerup by, Vellerup, Ørnevænget 82 ansøger 
om tilladelse til helårsbeboelse af det 
eksisterende sommerhus.
I henhold til bestemmelserne i § 7 a , 
stk. 2 i lovbekendtgørelse nr. 360 kan 
byrådet i særlige tilfælde meddele dis
pensation til helårsbeboelse af sommer
huse .
Indstillingsbilag vedlagt.
Ejendomsudvalget indstiller til byrådet, 
at ansøgningen ikke imødekommes.

c. pkt,. 7

Dispensation til helårsbeboelse af som
merhus

Ejeren af ejendommen matr. nr. 14 be,
Vej leby by, Ferslev, Fyrvænget 51 ansøger 
om tilladelse til helårsbeboelse af det 
eksisterende sommerhus.
I henhold til bestemmelserne i § 7 a, 
stk. 2 i lovbekendtgørelse nr. 360 kan 
byrådet i særlige tilfælde meddele dis
pensation til helårsbeboelse af sommer
huse .
Indstillingsbilag vedlagt.
Ej endomsudvalget indstiller til byrådet,

'Uo

at ansøgningen ikke imødekommes.



Teknisk udvalg

Udskrift af udvalgets møde den 23. novem
ber 1984 fremsendes i fotokopi til byrå
dets efterretning.

a, pkt. 7

Kendelse - Solvej, Skibby

Forslag til kendelse vedr. istandsættelse 
og vedligeholdelse af den private fælles
vej Solvej i Skibby har været fremlagt 
til gennemsyn. Der er ikke indenfor kla
gefristen kommet indsigelser.
Da vej en allerede er blevet istandsat med 
ny asfaltbelægning, er kendelsen ændret 
svarende hertil.
Kendelsen vedlagt.
Teknisk udvalg anbefaler, at kendelsen 
godkendes.

Kulturelt udvalg

Udskrift af udvalgets møde den 15. novem
ber 1984 fremsendes i fotokopi til byrå
dets efterretning.

Socialudvalget

Udskrift af udvalgets møder den 27. no
vember og 11. december 1984 fremsendes i 
fotokopi til byrådets efterretning.

Økonomiudvalget

Udskrift af udvalgets møde den 11. decem
ber 1984 fremsendes i fotokopi til byrå
dets efterretning.



5. Økonomiudvalget fortsat

3.081
FormandensOnsdag den 19. decem berin itia ler: 

1984

kl. 19.00 

i byrådssalen.
a. pkt. 1

Administrativ behandling af ansøgninger 
om tilladelse til helårsbeboelse af som-
merhuse

Teknisk forvaltning anmoder om bemyndi-
gelse til administrativt at meddele af
slag på de ansøgninger om tilladelse til 
beboelse af sommerhuse i sommerhusområ
der, der ikke opfylder bestemmelserne om

/ / A /"dispensation i særlige tilfælde".
Indstillingsbilag vedlagt.
Ejendomsudvalget indstiller, at teknisk
forvaltning bemyndiges til at meddele af-
slag på de ansøgninger om tilladelse til 
helårsbeboelse i sommerhusområder, der
ikke opfylder bestemmelserne om "dispen-
sation i særlige tilfælde".
Økonomiudvalget fremsender til byrådet
med anbefaling.

b . pkt. 4

Tillægsfunktioner i landsbybutikker

På baggrund af ej endomsudvalgets beslut-
ning den 21. august 1984 om at invitere
detailhandlerne fra kommunens landsbybu-
tikker til et møde for at drøfte evt.
tillægsfunktioner i landbybutikkerne,
har der den 11. september 1984 og den 30.
oktober 1984 været afholdt møde med de-
tailhandlerne.
På mødet den 30. oktober 1984 blev det
aftalt, at de forretningsdrivende, der
ønsker en tillægsfunktion oprettet, skul-
le give kommunen svar senest den 15. no-
vember 1984.

fortsættes



5. Økonomiudvalget fortsat

3.082 .
FormandensOnsdag den 19 . decembevinitiaier:

1984
b. pkt. 4 fortsat kl. 19.00

Der er indkommet følgende ønsker: i byrådssalen.
H. C. Handelscenter, Venslev;
postekspedition.
Desuden ønsker man besvaret, om Skibby
byråd ønsker at deltage med øget aktivi
tet i landsbyområder.
Skuldelev brugs:
postekspedition.
Østby brugs:
postekspedition,
pengeinstitutservice.
Sønderby brugs:
postekspedition,
pengeinstitutservice.
Ferslev brugs: 
håndkøbsudsalg.
Købmanden, Skuldelev:
postekspedition.
Indstillingsbilag vedlægges.
Ejendomsudvalget indstiller til økonomi-
udvalget, at man anbefaler følgende funk-
tioner oprettet:
H. C. Handelscenter: postekspedition an-
befales. Bj arne Nielsen tilskrives, at 
kommunen p.t. ikke ønsker at indgå i for-
søg. Hvis der er særlige ideer vedr. bib-
'lioteksfunktionen eller andet skal disse
ønsker konkretiseres og fremsendes til
kommunen.
Skuldelev Brugs; ønsket om postekspediti-
on anbefales ikke.
De øvrige ansøgninger anbefales.
Kommunen retter henvendelse til KTAS om
etablering af mønttelefonbokse i de
landsbyer, hvor der ikke er etableret
mønttelefoner.
Økonomiudvalget fremsender til byrådet
med anbefaling.



u c l y  u g  a t  .

Lokalplan nr. 46, Række-kædehuse ved Deg
nebakken. Endelig vedtagelse

Lokalplanforslag nr. 4 6 har været frem
lagt i perioden fra den 5. september 1984 
til den 5. november 1984.
Der er i perioden fremkommet 2 indsigel
ser mod lokalplanen. Politimesteren i 
Frederikssund og Hovedstadsrådet medde
ler, at man ikke har bemærkninger til 
lokalplanen.
Indstillingsbilag samt lokalplan med ind- 
arbej dede ændringer vedlagt.
Ejendomsudvalget indstiller, at lokalplan 
nr. 46, revideret november 1984, godken
des endeligt med følgende ændringer/ 
tilføjelser indarbejdet;
§ 4 stk. 4.1. Ændret til: "Udstykning af 

8 række- eller kædehuse foretages i 
henhold til lokalplanens kortbilag." 

§ 9 stk. 9.3. Nyt afsnit: "Inden der
meddeles ibrugtagningstiHadeIse på 
boligerne, skal lokalplanområdet be
plantes og reguleres efter en samlet 
plan, godkendes af byrådet. Byrådet 
kan stille krav til beplantningens 
omfang, placering og type."

Økonomiudvalget fortsat

c . pkt. 6

Onsdag den

1984

kl.

i byrådssal

Økonomiudvalget fremsender til byrådet
med anbefaling.



Økonomiudvalget fortsat

d . pkt. 7 fortsat

Almennyttigt boligbyggeri ved Rosenvænget 
Udlej ningsbudget

"Arbej derbo" fremsender den 12/10 1984 
foreløbigt udlejningsbudget (driftsbud
get) for 20 almennyttige boliger ved Ro
senvænget .
Jfr. boligstyrelsens tilsagnsskrivelse 
af 9. marts 1984 skal byrådet godkende 
en foreløbig fastsat boligafgift, hvis 
indflytning sker inden endelig anskaffel
sessum er opgjort og finansieringen til
endebragt .
Byggeriet forventes klar til indflytning 
1. j anuar 1985 .
Det fremsendte driftsbudget viser, at 
der som følge af stigninger i driftsud
gifterne regnes med en lejeindtægt på 
kr. .478,70 pr. m2 beboelsesareal, hvor 
lej eindtægten i skema 2, godkendt af by
rådet den 22. februar 19 84 , udgj orde kr. 
423,24 pr. m2 .
Anskaffelsessum er uændret fra 22. febru
ar 19 84 .
Intet indstillingsbilag.
Ejendomsudvalget indstiller, at det fore
løbige udlejningsbudget (driftsbudget) 
af 12/10 1984 godkendes.
Udvalget besigtiger lejlighederne i for
bindelse med decembermødet. 
Økonomiudvalget fremsender til byrådet
med anbefaling.



Andelsboligbebyggelse ved Rosenvænget 
Ændring i antallet af boliger

Andelsboligstøtteforeningen fremsender 
ansøgning om ændring af boligantallet fra 
25 til 22 stk., idet det oprindelige 
bruttoetageareal bibeholdes.
5jendomsudvalget fremsender til økonomi
udvalget med anbefaling.
Økonomiudvalget fremsender til byrådet 
med anbefaling.

Økonomiudvalget fortsat

e. pkt. 8

f. pkt, 10

forhøjelse af beboerindskud, Skibby bo
ligforening afd. II

Skibby boligforening ansøger om tilladel
se til at hæve beboerindskuddet ved frem
tidige udlejninger i afdeling II.
Det nuværende beboerindskud på kr. 7.060 
søges hævet til kr. 9.000.
Jfr. boligstyrelsens bekendtgørelse nr. 
497 af 3. september 1982, § 16 kræver 
en forhøj else byrådets godkendelse. 
Indstillingsbilag vedlagt.
Ej endomsudvalget indstiller, at beboer
indskuddet i Skibby boligforenings afd.
II fremover udgør kr. 9.000. 
Økonomiudvalget fremsender til byrådet
med anbefaling.



5 . Økonomiudvalget fortsat
g. pkt. 12

Andelsboliger syd for posthuset - vejfor
hold

På andelsboligstøtteforeningens vegne 
anmoder arkitekt Steen Berthelsen kommu
nen om at overtage adgangsvej en over be
byggelsens parkeringsplads samt stien 
til Toftevej som henholdsvis offentlig 
vej og offentlig sti.
Ansøgningen vedlægges.
Intet indstillingsbilag.
Teknisk udvalg indstiller til byrådet, 
at adgangsvej over matr. nr. 1 i, Skibby, 
den del af "Bag kroen" der indgår i vej - 
anlægget samt sti til P-plads,optages 
som offentlige, når arbejderne er udført, 
og de matrikulære forhold er bragt i or
den .
Der optages forhandling med ejeren af 
matr. nr. 65 g om optagelse af vej en som 
offentlig.
Økonomiudvalget fremsender til byrådet 
med anbefaling.

h. pkt. 13

Nedsættelse af elevtal

Forslag fra håndarbej dslærerne v/Marbæk- 
skolen om nedsættelse af det elevtal, der 
udløser deling i hold i faget.
Efter nugældende ordning deles en klasse 
(eller hold) i 2, når der er mere end 22 
elever. .
Håndarbej dslærerne ønsker, ,at 18 elever 
udløser deling/deletimer på 4. og 5. år
gang , og 19 elever på 6. og 7. årgang. 
Lærerrådet og skolenævnet fremsender med 
anbefaling.

Onsdag den 19 

1984

kl.

i byrådssalen

fortsættes ,..



Økonomiudvalget fortsat

h . pkt. 13 fortsat

u a  g ug ar: Blad nf;
3.087

Onsdag den 19. decembei
Formandens " 

■ initialer:

1984

kl, 19.00

i byrådssalen.

Skolekommissionen fremsender med anbefa
ling .
Ferslev og Skuldelev skolers lærerråd og 
nævn orienteres.
Lise Lotte Due og Bent Vestergård indta
ger særstandpunkt.
Kulturelt udvalg fremsender med anbefa
ling .
Lise Lotte Due og Bent Vestergård indta
ger særstandpunkt.
Økonomiudvalget fremsender til byrådet 
med anbefaling.
Lise Lotte Due og Bent Vestergård fasthol
der deres særstandpunkt.

i . pkt. 14

Dispositionssum til forbedring af skole
biblioteksniveauet

Bibliotekstilsynet meddeler i skrivelse 
af 9. september 1984, at der er ydet til
skud kr. 38.000 af dispositionssummen til 
forbedring af skolebiblioteksniveauet på 
Ferslev og Skuldelev skoler.
Beløbene udgør henholdsvis kr. 15.000 og 
kr. 23.000.
Da beløbene er indregnet i 84-budgettet 
på skolebibliotekets konto, foreslås at 
beløbene indgår i kassen.
Kulturelt udvalg søger en tillægsbevil
ling, idet beløbet lægges i kassen. 
Økonomiudvalget fremsendes til byrådet
med anbefaling.



Regler for tilskud til højskolerog land
brugsskoler

5. Økonomiudvalget fortsat

j . pkt. 16

uag og ar: maa nr.

3.088
Onsdag den 19. december Formandens

'initialer:

1984

kl. 19.00

i byrådssalen.

Byrådet godkendte på sit møde den 24. ok
tober 1984, at reglerne for tilskud til 
efterskoler og ungdomsskoler blev ændret 
således, at kommunestøtten udgør det samme 
som statsstøtten.
Reglerne for tilskud til højskoler og 
landbrugsskoler blev tilbagesendt til kul
turelt udvalg til fornyet overvej else. 
Kulturelt udvalg indstiller, at kommune- 
støtten udgør det samme som statsstøtten 
til højskoler og landbrugsskoler, ligesom 
reglerne for efter- og ungdomsskoler.
Bent Vestergård indtager særstandpunkt. 
Lise Lotte Due indtager særstandpunkt og 
vedlægger Venstres forslag.
Økonomiudvalget fremsender til byrådet 
med anbefaling.
Bent Vestergård og Lise Lotte Due indtager 
særstandpunkt.

V  /d t sUM, sfM Å JM sdt

/ d u  /<
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4 / ^ / 0A tv QcfrCf .

k. pkt. 17 

Ældreområdet

Socialudvalgsmedlem Claus Enevoldsen har 
anmodet om optagelse af følgende punkt på 
socialudvalgets dagsorden:
"Nedsættelse af arbejasgruppe på ældreom
rådet" .
Socialudvalget vedtog på sit møde den 30. 
oktober 1984, at administrationen skulle 
udarbejde dispositionsplan, tidsplan samt 
forslag til gruppens sammensætning.
Sagen blev herefter genbehandlet på udval-

fortsættes ...



Økonomiudvalget fortsat

k . pkt. 17 fortsat

gets møde den 27. november.
Socialudvalget fremsender forslag til kom
missorium samt forslag til sammensætning 
af arbej dsgruppe, j fr. intern notits af 
28. november 1984 til byrådet med anbefa
ling.
Økonomiudvalget fremsender til byrådet med 
anbefaling med tilføjelse af, at ansøgning 
om tillægsbevilling må fremsendes', såfremt 
der er aktivitetsønsker, der ikke kan dæk- 
kes af givne bevillinger.

1. pkt. 20

Tillægsbevilling De gamles Hjem

Plejehjemmet De gamles Hjem ansøger i 
skrivelse af 16. november 1984 om en til
lægsbevilling vedrørende regnskabsåret 
1984 på konto for fødevarer på grund af 
overbelægning.
Beløbet udgør ialt kr. 8.000, som fremkom
mer således:
Overbelægning i 316 dage med
0,1 beboer a 30,50 kr. 964,00
Madudbringning 335 dage a
16,00 kr. 5.360,00
Salg til pårørende, personale 1,876,00

8 .200,00
Statsrefusionen af ovenstående udgør 50%. 
Socialudvalget anbefaler, at der ydes en 
tillægsbevilling på kr. 8.000 brutto. 
Økonomiudvalget fremsender til byrådet med 
anbefaling, idet dog tillægsbevillingen 
kun udgør kr. 3.000.
Beløbet foreslås finansieret over kassebe
holdningen .



Rosenvænget - anvisning af lejligheder i 
almennyttigt boligbyggeri

Ejendomsudvalget har drøftet retningslini
er for lejlighedsanvisningen og indstil
ler til økonomiudvalget, at 25% af lejlig
hederne anvises af socialforvaltningen, 
de øvrige 75% anvises fra anden forvalt
ning .
Claus Enevoldsen indtager særstandpunkt, 
da han ønsker sagsbehandlingen for alle 
anvisninger udført i socialforvaltningen. 
Forslag til regler sendes til økonomiud
valget med anbefaling.
Claus Enevoldsen indtager særstandpunkt 
med hensyn til bestemmelsen om husstands
indkomstens størrelse.

Økonomiudvalget fortsat

m. pkt. 21

Sagen har herefter været forelagt social
udvalget, som fremsender ejendomsudvalgets 
indstilling med anbefaling.
Claus Enevoldsen indtager særstandpunkt 
for TSG og ønsker udlejningen henlagt til 
socialforvaltningen. Desuden ønskes boli
gerne tildelt efter listerækkefølge og bo
ligbehov, uafhængigt af den enkeltes øko
nomi .
Økonomiudvalget fremsender til byrådet med 
anbefaling.
Mogens Bo Hansen indtager særstandpunkt og 
ønsker sagen forelagt byrådet.



5. Økonomiudvalget fortsat

n. pkt. 34

3.091
Onsdag den 19. decembe Formandens

^initialer:

1984

kl. 19.00

i byrådssalen.

Hjælpemiddelformidling i Frederiksborg 
amtskommune

Frederiksborg amtsråd fremsender rapport 
vedrørende "Hjælpemiddelformidling i Fre
deriksborg amtskommune, idet der anmodes 
om en udtalelse inden den 31. december 
1984 .
Socialudvalget fremsender rapporten til 
økonomiudvalget, idet man kan tilslutte 
sig rapportens synspunkter. 
Indstillingsbilag fra Bjørn Nielsen, Su
sanne Fandrup, Helle Dreier og Erik Han
sen af 5. december 1984 vedlægges. 
Økonomiudvalget fremsender til byrådet med 
anbefaling.

o . pkt.35

Kapel ved Skuldelev kirke

Økonomiudvalget godkendte i sit møde den 
13. november 1984 ejendomsudvalgets ind
stilling om at yde et tilskud på kr. 
150.000 i 1985 til opførelse af et nyt ka
pel ved Skuldelev kirke.
Det blev samtidig vedtaget, at menigheds
rådet skulle forespørges, hvorvidt de hav
de afsat kr. 200.000 i 1985.
Der er efterfølgende afholdt møde med me
nighedsrådet. Notat af 23/11 vedlægges. 
Menighedsrådet har ved skrivelse af 28. 
november 1984 skriftligt bekræftet, at der 
i Skuldelev menighedsråds budget for 1985 
er afsat kr. 348.000 til finansiering af 
byggeri af kapel, mandskabsrum, toilet m.m 
ved Skuldelev kirke.

fortsættes ...



Økonomiudvalget fortsat

o. pkt. 35 fortsat

u y  ar .

Onsdag den 19. 
1984

Diaa nr.

3.092.
decembe

Formandens
^initialer:

kl. 19.00

i byrådssalen.

Økonomiudvalget indstiller til byrådet, at 
der ydes en tillægsbevilling i 1985 på kr. 
150.000. Beløbet foreslås finansieret o
ver kassebeholdningen, konto 801 00 004 09

p. pkt. 36 

Mødekalender 1985

Fastsættelse af møder i 1985 i
1) Byråd
2) Økonomiudvalg
3) Socialudvalg
4) Teknisk udvalg 
5} Ej endomsudvalg
6) Kulturelt udvalg
Økonomiudvalget fremsender til byrådet.

m4<

-Tjry /^4Åd

g. pkt. 47

Bibliotekshave ved fritidscentret

Kulturelt udvalg og beskæftigelsesudval
get har anbefalet renovering af biblio
tekshaven ved fritidscentret i henhold 
til beskæftigelseskonsulent Helge Henrik
sen s opstilling over arbej det af 2 9/5 
1984, udført som § 97a projekt. 
Økonomiudvalget har besluttet, at lønud
giften finansieres af § 97 a midler og 
indstiller til byrådet, at der ydes en 
tillægsbevilling i 1985 på kr. 80.000, 
finansieret over kassebeholdningen.



Afvigelsesrapporter pr. 30/9.1984

5. Økonomiudvalget fortsat

r. pkt. 49

uay og ar: maa nr,

3.093
Onsdag den 19. decembe] Formandens

'initialer:

1984

kl. 19.00

i byrådssalen.

6 .

Udvalgene fremsender afvigelsesrapporter, 
der udviser en forventet besparelse i 
1984 på et samlet beløb af kr. 1.185.000 
til forøgelse af kassebeholdningen. 
Oversigt vedlægges.
Økonomiudvalget fremsender til byrådet 
med anbefaling af meddelelse af de ansøg
te tillægsbevillinger, der resulterer i 
en forøgelse af kassebeholdningen.

Borgermøder kommuneplan

Claus Enevoldsen har i skrivelse af 8. 
december 1984 på TSG1 s vegne anmodet om 
optagelse af følgende punkt på dagsorde
nen :
"TSG foreslår, at der i januar/februar 
1985 afholdes tre borgermøder om det of
fentliggjorte forslag til kommuneplan. 
Borgermøderne afholdes i henholdsvis Fer
slev, Skibby og Skuldelev.
Hele kommuneplanforslaget er til debat på 
de tre borgermøder, men for hvert af mø
derne vælges nogle temaer. Temaerne væl
ges, dels ud fra hvilke emner der i sær
lig grad har interesse, dels ud fra hvad 
der i særlig grad vedrører det enkelte 
lokalsamfund.
Det bør: overvejes, om borgermøderne skal 
have en anden form end den traditionelle, 
hvor politikerne sidder i panel."

P M
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1. Skelforhold mellem matr, nr. 1 i og 19 
b , Skibby - ved område til andelsboliger



2 .

3 .

Andelsboligbebyggelse ved Rosenvænget - 
salgsbetingelser

Del af indstilling fra ejendomsudvalget 
i sag om tillægsfunktioner i landbybutik- 
ker



Meddelelser

a)

b)

c

d)

e)




